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Besvarelse af spørgsmål 414 alm. del stillet af udvalget den 19. juni 

2020 efter ønske fra Mona Juul (KF). 
 
Spørgsmål:  
Vil ministeren give en status på sagsbehandlingstiderne i Nævnenes Hus, 
herunder hvorvidt den maksimale tid på seks måneders sagsbehandlings-
tid bliver overholdt? Og hvis ikke sagsbehandlingstiderne bliver over-
holdt, hvad har ministeren så i sinde at gøre for, at sagsbehandlingstiden i 
fremtiden bliver overholdt? 

 
Svar: 
Jeg har til besvarelsen bedt Nævnenes Hus om bidrag, der oplyser føl-
gende:  
 
”Sagsbehandlingstiderne for de enkelte nævn, som Nævnenes Hus sekre-
tariatsbetjener, offentliggøres løbende på Nævnenes Hus’ hjemmeside 
(www.naevneneshus.dk/sagsbehandlingstider) og fremgår af nedenståen-
de tabel. Sagsbehandlingstiden er opgjort som et gennemsnit på baggrund 
af nævnenes afgørelser inden for de sidste tre måneder (dvs. aktuelt for 
sager afsluttet i perioden 1. marts til 31. maj 2020). 
 

Gennemsnitlige sagsbehandlingstider (mdr.) 2020 (maj) 

Ankenævnet for Patenter og Varemærker 12,4 

Ankenævnet vedrørende Praktikvirksomheder 3,3 

Ankenævnet for Søfartsforhold  2,8 

Klagenævnet for Udbud  3,3 

Konkurrenceankenævnet  5,4 

Erhvervsankenævnet  6,4 

Teleklagenævnet 0,0 

Tvistighedsnævnet 0,0 

Disciplinær- og klagenævnet for beskikkede bygningssagkyn-
dige 

5,7 

Disciplinærnævnet for Ejendomsmæglere 4,0 

Revisornævnet 4,7 

Energiklagenævnet 18,1 

Planklagenævnet 5,7 

Miljø- og Fødevareklagenævnet 5,6 
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Byfornyelsesnævnene 15,0 

Byggeklageenheden 21,0 

Forbrugerklagenævnet 10,2 

Center for Klageløsning 1,7 

Helbredsnævnet 4,3 

Anm: Det Psykiatriske Patientklagenævn indgår ikke i oversigten, da nævnet i hovedreglen 
træffer afgørelse i klagesager inden 14 dage (i én sagstype i nævnet er der desuden en lovfast-
sat sagsbehandlingsfrist på maksimalt 7 hverdage).  
For Miljø- og Fødevareklagenævnet samt Planklagenævnet gælder, at der her fremgår sager 
indkommet efter den 1. juli 2018. Sager modtaget før 1. juli 2018 følger en særskilt afvik-
lingsplan. 

 
Der er ikke i udgangspunktet fastsat et loft for den maksimale sagsbe-
handlingstid for sagsbehandling i nævnene, som Nævnenes Hus sekreta-
riatsbetjener. Men det følger af god forvaltningsskik, at sager i den of-
fentlige forvaltning skal behandles inden for rimelig tid og ikke må træk-
ke unødigt ud.  
 
Fsva. sager modtaget efter 1. juli 2018 i Miljø- og Fødevareklagenævnet 
og Planklagenævnet er der fastsat en særskilt målsætning om, at disse 
sager skal afgøres inden for maksimalt seks måneder i gennemsnit på 
tværs af de to nævn. Den gennemsnitlige sagsbehandlingstid for sager 
afgjort i perioden marts til maj 2020 var på 176 dage svarende til 5,8 må-
neder.” 
 
Regeringen er optaget af at sikre rimelige sagsbehandlingstider i Nævne-
nes Hus. Der er derfor løbende sat midler af til nye initiativer, der skal 
nedbringe sagsbehandlingstiden.  
 
Der er således bl.a. afsat 42 mio. kr. til Nævnenes Hus, fordelt over peri-
oden 2019–2022, til at afvikle en sagspukkel på 1.921 sager modtaget før 
1. juli 2018 i Miljø- og Fødevareklagenævnet og Planklagenævnet, her-
under en række sager fra det tidligere Natur- og Miljøklagenævn og Kla-
gecenter for Fødevarer, Landbrug og Fiskeri.  
 
Herudover har aftaleparterne bag finansloven for 2020 afsat 5 mio. kr. 
årligt i 2020 og 2021 til hurtigere sagsbehandling af sager om vedvarende 
energi i Nævnenes Hus.  
 
Der er ligeledes med klimaaftalen for energi og industri mv., som blev 
indgået den 22. juni 2020, afsat 15 mio. kr. årligt i 2021-2024 til at etab-
lere et loft på seks måneder for sagsbehandlingstiden på klager over VE-
projekter (vedvarende energi) i Nævnenes Hus. Loftet skal sikre, at det 
hurtigst muligt afklares, om et sol- eller vindprojekt kan realiseres, såle-
des at lange sagsbehandlingstider ikke bremser den grønne omstilling 
samtidig med at borgeres, virksomheders og interesseorganisationers 
retssikkerhed varetages. 



  3 

 

 
Det overvejes desuden løbende, om der kan tilføres yderligere ressourcer 
til nedbringelse af sagsbehandlingstiderne i Nævnenes Hus. 
 
 
Med venlig hilsen 
 
 
 
Simon Kollerup 


